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Formanden bød velkommen til årets plenarforsamling i Nyborg. Formanden udtrykte bekymring over 
DARAKs situation og nævnte den triste konsekvens, hvis klubben mistes, og at al hjælp tilbydes DARAK. 
 
1. Valg af dirigent 
Camilla Scharff blev valgt til dirigent og konstaterede, at plenarforsamlingen var lovligt varslet og 
beslutningsdygtig ifølge vedtægterne. 
 
Jyrak er repræsenteret af 9 plenarer: Susanne Wehnert, Inge Nord, Dorthe Elwarth, Tina Pedersen, Brian 
Sørensen, Esben Jørgensen, Lisbeth Jørgensen, Mette Andersen og René B Nielsen. 
 
Racekatten er repræsenteret af 8 plenarer: Pia Børgesen, Lisette Sigaard Henriksen, Susanne Høj Andersen, 
Dorthe Bondesen, Joy Dranig, Gina Biolzi, Anni Dahl og Camilla Scharff. 
 
DARAK er repræsenteret af 4 plenarer: Beata Frölich, Frans Nielsen, Tina Nielsen og Tina Frederiksen. 
 
Avlsrådet er repræsenteret af Esben Jørgensen. 
Mentorrådet er repræsenteret af Tina Frederiksen. 
Mæglerordningen er ikke repræsenteret. 
 
Tilstedeværende specialklubber: 
Maine Coon klubben Danmark: Tina Frederiksen. 
Klubben for Den Hellige Birma: Gerd Jahn og Marianne Juhl. 
BB-klubben: Lisbeth Jørgensen. 

 
 

2. Valg af stemmetællere 
Dorthe Elwarth for Jyrak, Tina Frederiksen for Darak og Pia Børgesen for Racekatten. 

 
 

3. Formandens beretning 2022 
Så gik endnu et år. 2022 skulle have været året, hvor vi fik fuld fart på efter nogle trælse år med Corona, og 
alt så lyst ud indtil det russiske overfald på Ukraine i marts måned. Vi havde gang i udstillingerne igen, og de 
første forårskillinger blev født – og så var der pludselig kaos i vores omverden. De skandinaviske lande 
sendte FIFe en opfordring til at stoppe FIFe aktiviteter i Rusland, og det blev i første omgang til forbud mod 
import af katte fra Rusland og efter FIFes GA blev der også lukket ned for FIFe udstillinger i Rusland. Der gik 
ikke lang tid før de økonomiske realiteter fik mange opdrættere – mig selv inkluderet – til at trykke på 
pause-knappen i deres opdræt, og vi så en kraftig opbremsning i antallet af killinger i den første halvdel af 
året. På et tidspunkt lå vi ca. 25% under året før. Helt så galt gik det dog ikke – der kom lidt mere gang i 
aktiviteterne i 2. halvår af 2022 – så lad os kigge på lidt tal. 

Året i tal 

Plenarantallet er gjort op baseret på antal stamtavler i de enkelte klubber, og pr. 31-12-2022 var resultatet 
således: 

Klub 
Import -  

FIFe 
Import -  
non FIFe 

Stamtavler - 
øvrige Total Plenarer 

DARAK 31 15 537 583 4 

JYRAK 43 37 1215 1295 9 

RACEKATTEN 29 45 949 1023 8 

Grand Total 103 97 2701 2901 21 
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Årets begivenheder og møder 

Sædvanen tro har en lang række af vores møder været Teams møder, suppleret med sagsbehandling via 
mail, og der har været et godt og produktivt samarbejde i FU, og jeg vil gerne benytte denne lejlighed til at 
takke FU medlemmerne for et godt år – og ikke mindst Susanne Wehnert, der trods alvorlig sygdom 
alligevel har formået at været en aktiv del af FU. 

Den 3. marts, 2022 var vi inviteret til møde i Fødevarestyrelsen, hvor emnet var – igen igen – 
Kattebekendtgørelsen. Den har jo spøgt nogle gange før, og denne gang blev vi bedt om, inden mødet, at 
tage afsæt i det seneste udkast, og sende vores kommentarer og anbefalinger. Det gjorde vi naturligvis, 
igen, og Susanne Wehnert og jeg deltog i mødet, sammen med repræsentanter fra TICA og WCF og 
naturligvis alle dyreværnsorganisationerne.  

Årsagen til at emnet var taget op igen var, at man omkring jul 2021 havde fundet nogle katte, der levede i 
minkbure hos en landmand (BYB-opdrætter), og ingen kunne rigtigt gøre noget, fordi der ikke var 
lovhjemmel. Det fik ministeren på banen, og så kom der gang i Fødevarestyrelsen. 

Problemet var, som tidligere, at de tiltag, man ville sætte i værk kunne være fornuftige nok, i hvert fald et 
stykke af vejen, men det ville være de forkerte personer, der blev omfattet af de foreslåede regler, nemlig 
de registrerede opdrættere. Det var meget glædeligt, at det fra de tilstedeværende 
dyreværnsorganisationer blev sagt flere gange, at det ikke var de registrerede opdrættere, der var 
problemet.  

Efter mødet fik vi tilsendt et nyt udkast i ”præ-høring” – og her var man gået helt af sporet: alle tænkelige 
bekendtgørelser var blevet kombineret til et miskmask, hvor det var helt umuligt at se, hvad det egentligt 
var, man ville opnå, og vi efterspurgte i vores høringssvar, som vi også havde gjort det på mødet, at man 
startede med at beskrive hvad man ville opnå med bekendtgørelsen, hvilken adfærd, man ville stoppe, og 
så derefter bygge en bekendtgørelse op. Der skal ikke herske tvivl om at vi 100% vil bakke op om en 
bekendtgørelse, der kan sikre alle katte – også dem hos BYB-opdrættere – et godt liv. 

Vi hørte så ikke mere til sagen, der skulle have været afsluttet inden sommerferien – årsagen var 
sandsynligvis de Radikales beslutning om at vælte regeringen. Men sikkert er det, at det ikke er det sidste vi 
har hørt til kattebekendtgørelsen. 

Vi havde planlagt en hobbyudstilling i foråret men blev nødt til at aflyse den, da vi kunne se, at der ikke var 
opbakning til dette tiltag. Det samme var tilfældet med tilslutningen til Roskilde Dyrskue – FD var 
økonomisk garant for tiltaget, men det viste sig utroligt svært at skaffe de fornødne katte. Vi prøver igen i 
2023 – men denne gang med en egentlig udstilling: så håber vi at det kan lokke folk af huse. Der kommer 
typisk omkring 90.000 gæster på Roskilde i de 3 dage dyrskuet varer – dem vil vi gerne fortælle om 
racekatte. 

Stambogsføring 

Der er kommet mere styr på brugen af FDkat.dk blandt opdrætterne, men stambogssekretærerne har 
stadig deres udfordringer med oplæring og det er ikke mindst registrering af attester, der driller. Det undrer 
mig gang på gang hvilken opfindsomhed, opdrættere kan bringe i anvendelse for at bruge alternativ 
dokumentation – i stedet for bare at bruge det, der er beskrevet i vejledning og regler. 

En anden stor udfordring har været nye opdrættere, der kaster sig ud i at købe og parre katte, helt uden at 
sætte sig ind i reglerne, for så efterfølgende at komme i problemer, når de skal registrere deres killinger. 
Manglende HCM-attester på brite-hankatte er et tilbagevendende problem. Stamtavler med ikke-
godkendte varianter ser vi også ofte. Disse er ikke et problem i sig selv, men disse helt nye opdrættere får 
deres udfordringer, når deres killinger skal farvebedømmes.  

Problemerne stammer i høj grad fra, at de nye opdrættere køber katte i udlandet, hvor de ikke kan få råd 
og vejledning fra deres opdrætter og hvis de så også venter med at melde sig ind i en klub til killingerne er 
på vej, så er det problematisk at få tingene tilbage på sporet, og svært for os at holde fast i den nye 
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opdrætter. Det er let at tabe modet, når man starter med at rende ind i en masse udfordringer, der kunne 
have været undgået.  

Vi må bare konstatere, at det er meget svært for nye opdrættere at komme i gang med katte fra danske 
opdrættere, ikke mindst når det gælder de mest populære racer. 

I 2022 blev der udstedt i alt 2901 stamtavler, inklusive importer. Det er et fald på knapt 10% i forhold til 
2021 – og heldigvis ikke de 20-25% det tegnede til først på året. 

 
Der er kommet en hel del importer ind i det forgangne år – i alt 200 importer, hvoraf 103 kommer fra andre 
FIFe forbund, mens 97 kommer fra andre forbund.  Som tidligere nævnt, er der en række importer til helt 
nye opdrættere, og vi kan ikke understrege nok, hvor vigtigt det er at køre importer fra andre forbund forbi 
avlsrådet, hvis man ikke er meget erfaren og ved, hvad man har med at gøre. 

Jeg tror at vores opdrætter kunne hjælpe nye opdrættere meget ved at fortælle dem lidt om regler og 
avlsråd mm, selvom der måske er tale om en opdrætter, som man ikke selv har mulighed for at sælge kat til 

Fordelingen mellem de forskellige racer og klubberne ser i 2022 således ud: 
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Racefordeling  2018 2019 2020 2021 2022 diff. % 
Kategori 1 

 

Exotic 77  50  48  38  52  14  36,84  
Hellig Birma 379  343  336  316  282  -34  -10,76  
Perser 176  88  110  112  94  -18  -16,07  
Ragdoll 320  363  349  354  375  21  5,93  
Tyrkisk Van 5  17  18  17  11  -6  -35,29  
Kategori 1 ialt 957  861  861  837  814  -23  -2,75  
Kategori 2 

 

American Curl Langhår 1  
   

2  2    
Maine Coon 775  730  779  926  669  -257  -27,75  
Norsk Skovkat 450  486  382  435  347  -88  -20,23  
Sibirisk Kat 56  53  93  86  78  -8  -9,30  
Tyrkisk Angora 

 
1  1  4  5  1  25,00  

Kategori 2 ialt 1282  1270  1255  1451  1101  -350  -24,12  
Kategori 3 

 

Bengal 84  76  86  54  89  35  64,81  
British Longhair 16  17  19  15  40  25  166,67  
British Shorthair 379  398  362  417  452  35  8,39  
Burmeser 117  124  108  66  59  -7  -10,61  
Burmilla 11  8  14  14  3  -11  -78,57  
Egyptisk Mau 3  3  

  
1  1  

 

Europé 47  71  80  64  53  -11  -17,19  
Korat 20  22  16  6  3  -3  -50,00  
Kurilean Bobtail KH 2  1  3  1  7  6  600,00  
Kurilean Bobtail LH 19  31  48  30  21  -9  -30,00  
Manx 

    
1  1  

 

Ocicat 19  4  14  9  19  10  111,11  
Selkirk Rex Korthår 1  

    
  

 

Selkirk Rex Langhår 5  2  4  
 

1  1  
 

Kategori 3 ialt 723  757  754  676  749  73  10,80  
Kategori 4  
Abyssinier 102  59  89  65  65  0  0,00  
Balineser 4  7  2  4  1  -3  -75,00  
Cornish Rex 2  9  1  6  1  -5  -83,33  
Devon Rex 8  12  9  7  9  2  28,57  
Japanese bobtail 1  1  4  1  

 
-1  

 

Orientalsk Korthår 54  34  53  42  46  4  9,52  
Orientalsk Langhår 9  13  7  7  12  5  71,43  
Peterbald 6  5  4  4  6  2  50,00  
Russian Blue 51  10  10  27  15  -12  -44,44  
Siameser 54  46  56  24  40  16  66,67  
Somali 20  17  18  3  5  2  66,67  
Sphynx 23  27  37  48  25  -23  -47,92  
Kategori 4 ialt 334  240  290  238  149  -13  -5,46  
Ej anerkendt 

 

Ikke anerkendt korthår 5  
  

8  9  1  12,50  
Ikke anerkendt langhår 2  

   
4  4  

 

Ikke anerkendt ialt 7  0  0  8  13  5  62,50  
Grand Total 3303  3128  3160  3210  2901  -309  -9,63  

Købkat.dk – vores planlagte killingeliste – er endelig færdig på bagsiden. Nu forestår udviklingen af den 
front end, der skal hjælpe killingekøberne med at finde den helt rigtige killing. Vi arbejder pt på at finde den 
rigtige udvikler til at løfte opgaven. 
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KatteMagasinet 

Vi har fortsat et fint samarbejde med Min Ven Katten omkring vores blade, hvor KatteMagasinet trykkes 
som en del af MVK’s blad. Den løsning fortsætter også i 2023, men da det har været særdeles vanskeligt at 
få stof til bladet, er vi blevet enige om at sætte antallet af blade ned til 3 om året.  

Det skal dog ses i sammenhæng med at vores online platform, Kattemagasinet.dk, nu er så udbygget med 
blandt andet mulighed for at finde og læse i gamle numre af KatteMagasinet at det er et reelt tilbud, og vi 
kan se fra statistikkerne at flere og flere benytter online bladet. Der skal lyde en stor tak til redaktør Birgit 
Holme, som med hjælpe fra flere gode kræfter (ingen nævnt, ingen glemt) har lagt et stort stykke arbejde i 
at gøre det klar til jer. Vi kan nu også begynde at lægge nye artikler op, så det for alvor bliver en levende 
platform. 

FIFe 

Årets GA blev afholdt i Tjekkiet – nu skulle vi endelig tilbage til gamle tider med GA i maj. Corona var lagt 
bag os, og vi kunne igen samles på vanlig vis. Og så alligevel ikke – vi var ganske mange, der – sandsynligvis 
på grund af for små lokaler – hev Corona med hjem som uvelkommen gæst. 

Derudover var mødet præget af den præliminære godkendelse af 2 racer, Bombay og Lykoi. Sidstnævnte 
var årsag til en del debat, ikke mindst fra vores side. Godkendelsen af Lykoi’en viste desværre, at FIFes 
regler kan tilsidesættes af generalforsamlingen, hvis flertallet ønsker det. Det finder jeg utroligt 
problematisk! 

Vi fik et enkelt forslag igennem – brugen af europæiske huskatte som eneste lovlige udparring for EUR – og 
det var vi glade for. Derudover var det mest bemærkelsesværdige forslag, der blev vedtaget, at killinger nu 
skal være 14 uger og microchippede før de flytter hjemmefra. I kan læse hele referatet fra GA’en på 
felisdanica.dk under referater. Det officielle referat kan findes på FIFes hjemmeside.  

Mentorråd, Avlsråd og Mægling 

Vi giver ordet til repræsentanterne for mentorråd og avlsråd, så de selv kan fremlægge deres beretning 
efterfølgende. Der skal lyde en stor tak til begge råd – de har gjort et fremragende stykke arbejde. 

Vi har fået 2 nye mæglere, som har sat nye energi i ordningen, og som I vil se senere, betyder dette blandt 
andet at vi vil bede om plenarforsamlingens accept af en ændring af reglerne, således at ordningen kan 
favne bredere end i dag. Stor tak til Sanne Wibroe og Janne Svendsen.  

 
 
Årsberetning for Felis Danicas avlsråd 2022  
Avlsrådet (AR) er sammensat af 5 medlemmer som er valgt på Felis Danicas (FD) plenarforsamling. En af 
styrkerne ved det nuværende AR er, at der er medlemmer fra alle 4 kategorier, det ser jeg som en stor 
fordel for et AR. Det gør at vi tilsammen har en stor bred viden indenfor flere racer både stambogsmæssigt 
og helbredsmæssigt.  

Årets opgaver 
Vi har i AR haft 25 importsager. Importsager er positive for os. Det er tegn på der er gang i avlsarbejdet 
blandt klubbernes medlemmer, men også at medlemmerne ser det som en hjælp, at få stamtavlerne set 
igennem, inden selve importen bliver fortaget. Bliv endelig ved med det. Det er SÅ ærgerligt at stå med en 
importkat i hænderne, men stamtavlen ikke kan godkendes.  
Blandt andre henvendelser kan nævnes avlsrelateret sager så som; øjensygdom, halefejl og farver.  
Henvendelser fra helt nye opdrættere, som ikke ved, hvordan de kommer i gang med opdræt. Dem får vi 
guidet videre til klubberne og mentorrådet. 
Og så selvfølgelig en stak henvendelser som ikke vedrører AR, så som handelssager, klagesager og folk der 
ønsker at få stamtavler på deres huskatte (købt som racekatte uden stamtavler) De sidste ser vi desværre 
nogle stykker af hvert år.  
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I starten af året blev der startet et avlsprogram. En spændende proces for både ansøgere og AR.  
Som følge af dette har vi i AR nu fået lavet en ansøgningsformular, som forventes at blive lagt på FD 
hjemmeside i løbet af kort tid. Dette skulle gerne gøre opstartsprocessen nemmere for alle parter. 
Vores behandlingstid ligger gennemsnitligt på ca. 1 uge. 

Oversigt over sager i 2022 

 

Avlsanbefalinger 
AR har brugt 2022 på opdatering af de nuværende avlsanbefalinger og de generelle avlsanbefalinger. Samt 
udfærdigelse af avlsanbefalinger på de racer, hvor der ikke allerede forefindes en anbefaling. Det er en 
proces, der tager tid, da det gerne skulle være et samarbejde med de eksisterende specialklubber. Vi 
forsætter dette arbejde i 2023 og håber på positiv tilgang fra specialklubberne og de opdrættere som vi 
kontakter. 

Hvad byder 2023 på? 
Vi forventer som sagt at fortsætte arbejdet omkring avlsanbefalingerne. 
Vi forventer at lancere ansøgningsformular, samt vejledning for avlsprogram i foråret. 
Vi forventer at lave en side omkring prævention hos kat.  
Vi har allerede planer på at komme på besøg hos 2 studiekredse i JYRAK og tale om vores arbejde og om 
import/eksport af katte.  
Vi håber på at blive mere synlige i samarbejde med de andre råd og nævn.  

Jeg vil gerne takke de andre 4 medlemmer i AR for deres indsats i 2022. Tak for de gode debatter, som har 
bibragt os alle endnu mere viden. Jeg glæder mig et endnu et år med jer. 
 
På vegne af Avlsrådet Simone Søderberg, formand 
 
 
Årsberetning for Felis Danicas mentorråd 2022 
Årets gang 
På Felis Danicas (FD) plenarforsamling i februar 2022, blev posen rystet i Mentorrådet, Anne-Marie 
Michaelsen (AM) og Luise Bengtsen (LB) blev valgt ind i MR og de afløste Brian Daugaard (BD) og Merete 
Plesner (MP). Mentorrådet takker BD for hans store engagement og arbejde i MR og ikke mindst hans 
dedikerede virke som formand de sidste par år. MP kom desværre aldrig i gang. Der er et stadig behov for 
Mentorordningen. Vi har igen i år fået flere elever ind og får stadig gode feedbacks fra mentorer og elever. 
Diplomopdrætteruddannelsens (DOU) 4 moduler, er alle blevet gennemført og vi har haft et mentormøde 
med vores mentorer. 
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Årets arbejde 
MR første møde blev afholdt online hvor undertegnede blev valgt som formand. Vores årlige møde, blev 
holdt i Sønderborg ved Marianne Hindkjær (MH) hvor vi mødtes til en fælles arbejdsdag. Her blev opgaver 
defineret og fordelt imellem os, og vi blev skarpe på hinandens styrker, for på den måde at sikre den bedste 
opgavefordeling og en god oplæring. I tilgift var der en fødsel i gang, alt foregik i skønneste ro og orden 
med en meget overskudsagtig mor. 

Med nye personer og dermed friske øjne i MR, er vi startet på at kigge på markedsføringen af 
mentorordningen og DOU. 

I januar 2022, gennemførte vi et meget vellykket møde med alle vores mentorer. Bette Lind (BL) 
orienterede om nyheder fra FIFe & FD, samt FU’s forventninger til mentorerne. Michael Nielsen, juristen 
der underviser på DOU, holdt oplæg til kontrakter og det juridiske aspekt. 

På DOU bød vi i 2022, velkommen til 2 nye undervisere, Rikke Nyman som er vores nye dyrlæge og Eva 
Køhler som underviser i genetik. Begge klarede deres først undervisning godt og med en høj 
beståelsesprocent, og vi er glade for at have fået dem med om bord. En stor tak til BL for at springe ind og 
afløse ved ferie og sygdom som der blev brug for dette år. Alle 4 moduler har været fuld besat og der er i 
2022 kommet 30 nye kursister og 11 nye diplomopdrættere. Tilbagemeldingerne fra kursisterne har været, 
at de har været enormt glade for undervisningstilbuddet. De fleste har følt, at de har fået stort udbytte af 
undervisningen. Ved de første to moduler deltog alle i MR, for at blive skarpe på, hvordan vi afvikler en 
undervisning og kan nu stå på egne ben.  

Mentorordningen har også haft et travlt år. Der er aktuelt 15 elevforløb i gang i FD’s Mentorordning. I løbet 
af 2022 er der tilgået 7 nye elever, og der er afsluttet 8 elevforløb. Et elevforløb varer typisk 2 år, men dette 
kan variere alt efter behov. Fordelingen af de 15 elever er cirka fifty fifty ift. Øst/Vest, og også næsten 
ligeligt fordelt ift. kategorierne 1 til 4. Der er aktuelt i alt 16 aktive mentorer, heraf 4 par. Mentorerne 
fordeler sig i øvrigt ligesom eleverne, næsten fifty fifty ift. Øst/Vest og også ligeligt ift. kategorierne. På den 
måde harmonerer fordelingen pt. rigtig fint. Dog ønsker vi flere mentorer i ordningen, da 16 mentorer 
vurderes at være lige i underkanten. 

I 2022 har Michael og Pia Robdrup sagt ja tak til at være mentorer, vi kender dem alle sammen som meget 
behagelige mennesker med en enorm viden indenfor katteopdræt og udstilling. Desværre har 2 mentorer 
valgt at træde ud af ordningen:  Betina K. Kristensen og Gitte S. Andersen. Vi takker dem for deres indsats.  

 

Mål for 2023 

• Vi fortsætter arbejdet med at kigge markedsføringen igennem af mentorordningen og DOU samt at 
udbrede kendskabet til do. 

• Vi vil kigge undervisningsmaterialet for DOU igennem, sørge for at indholdet er opdateret, og 
kigger på en mulig omlægning af modulerne og deres indhold. 

• Vi har fået nye Pc’er og skal have flytte alt vedr. MR, fra Google til Microsoft 365 samt oplæring i 
MR af dette. 

• Vi forsætter med at informere om DOU på hovedklubbernes Facebookgrupper, FD’s hjemmeside 
samt på udstillingerne. 

• Vi vil stadig gerne kunne reklamere i Kattemagasinet, for Mentorordningen og DOU.  
• Vi ønsker fortsat at få nogle linjer i hovedklubbernes nyhedsbreve til deres medlemmer og at de vil 

sætte datoer på hjemmesidernes kalender, for DOU. 
• Vi vil fortsætte det gode arbejde med FU. 
• Vi vil forsat have en kort svartid på indkomne mails til MR. 
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Vi takker 
I MR vil vi gerne takke FU for et godt samarbejde og positiv dialog i løbet af året, vi er glade for at blive 
tilgodeset med nye arbejdsredskaber som vi glæder os til at komme i gang med.  

Fra MR skal der lyde en stor og varm tak til de 16 mentorer, der pt. stadig er i ordningen, for deres ihærdige 
og uvurderlige indsats. Tak til mentorordningens elever for den gode feedback og rosende ord, vi ønsker 
dem alle held og lykke med de spændende udfordringer med killinger, udstillinger og nye netværk. 

Til alle nye diplomopdrættere skal der lyde et stort og varmt tillykke med bestået eksaminer og med de nye 
diplomer.  

Tak til underviserne. I ved, at vi ikke kan gøre dette uden jer og jeres enestående viden. 

Jeg vil gerne takke de 4 MR-medlemmer, I er et fantastisk team at arbejde sammen med, og vi er kun lige 
begyndt. Tak for de hyggelige stunder og alle de gode grin. 

På Mentorrådets vegne Tina Frederiksen, formand 
 
 
Årsberetning for Felis Danicas Mælgerordiningen 2022 
Mæglerne har brugt tid på en forretningsorden og afstemt ansvarsområder og retning for 
samarbejdet fremadrettet.  

 
Mæglerne har i det foregående år modtaget to henvendelser fra medlemmer af hovedklubber 
under Felis Danica. 
 
De få henvendelser kan have flere forklaringer, hvilket har igangsat en proces i samarbejde med 
Bette Lind omkring en optimering af ordningen.  
Målet med arbejdet er, at mæglerordningen vil nå ud til flere og blive mere attraktiv at anvende for 
hovedklubbernes medlemmer. 
 
Henvendelser/sager 
Sag nr. 1: 
Opdrætter henvender sig angående sag med anden opdrætter omhandlende bytte af parringer. 
Det bliver hurtigt klart, at ingen parterne ikke ønsker et kompromis. På trods af gentagne forsøg 
på dialog lykkes det ikke med en mægling, da begge parter kun ønsker at løse 
uoverensstemmelsen ud fra egne ønsker og behov. 
Sagen afsluttes hos mæglerordningen.  

Sag nr. 2: 
Et medlem henvender sig for af få rådgivning og sparring i forbindelse med en foderværtsaftale, 
hvor hun er usikker på tolkning af kontrakten, og hvordan hun bedst kan navigere i den.  

Der laves flere rådgivningssessioner, hvor medlemmet går i tænkeboks for derefter at vende 
tilbage og få sparring omkring nye tanker.  

Modparten kontaktes ikke, da henvendelsen handler om rådgivning og vejledning, så medlemmet 
selv kan løse situationen. 
Sagen afsluttes hos mæglerordningen. 
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Nye tiltag 
Mæglerne, SW og JS, har mødtes med henblik på at arbejde henimod nye tiltag i 
mæglerordningen, som kan løfte den nuværende ordning. 

Tiltagene indeholder bl.a. følgende: 

• Tilretning af mæglerordningens regler (forudsætter godkendelse på plenarforsamlingen) 
• Tilretning af beskrivelse af mæglerordning til Felis Danicas hjemmeside 
• Idéer til informationskampagne til bedre udbredelse af mæglerordningen 

På vegne af mæglerordningen Janne Svendsen og Sanne Wibroe 

 
4. Regnskab 
Kassereren fremlagde årets regnskab b.la. med flg. bemærkninger: 
• Da 2021 stadigvæk var præget af corona, er en sammenligning med 2022 ikke sigende 
• Årets resultat er kr. 51.335 mod et budget på kr. - 66.300 

Der var ingen kommentarer til regnskabet, som herefter blev enstemmigt godkendt. 
 
 
5. Optagelse af nye klubber 
Ingen ansøgninger modtaget 
 
 
6. Vedtægtsændringer 
a) Forslag nr. 2 fra Forretningsudvalget – tilføjelse til §3 Medlemskab 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget.  
 
 
7. Fastsættelse af kontingent og priser på stamtavler, stamnavn mv. 
Intet. 
 

 
8. Indkomne forslag 
a) Forslag nr. 1 fra Forretningsudvalget – ændring af Regler for Avlsrådet 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
b) Forslag nr. 3 fra Forretningsudvalget – tilføjelse til Felis Danicas præciseringer af FIFes Avls- og 
registreringsregler – ny §2.3.7. 
Forslaget faldt med stemmerne 8 for og 13 imod. 
 
c) Forslag nr. 4 fra Forretningsudvalget – ændring af Felis Danicas præciseringer af FIFes Avls- og 
registreringsregler §2.3.6. Registrering af BSH/BLH-kuld 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget.  
 
d) Forslag nr. 5 fra Forretningsudvalget – tilføjelse til Appendix A – nationale tilføjelser til 
udstillingsreglerne, §1.3 Helbred 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
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e) Forslag nr. 6 fra Forretningsudvalget – ændring af Regler for mæglerordningen §1 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
f) Forslag nr. 7 fra Forretningsudvalget – beslutningsforslag 
Forslaget blev vedtaget med 12 stemmer for og 9 imod. 
 
g) Forslag nr. 8 fra Forretningsudvalget – ændring af SBI standardens liste over fejl – del 1. og del 2. 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget.  
 
 
9. Budget 
Kassereren gennemgik budgettet, hvor der forventes et underskud på kr. 10.500 i 2023. Der er afsat/hensat 
kr. 25.000 til Scandinavian Winner show 2026 samt kr. 20.000 til Købkat. 
 
Der var fra salen spørgsmål til formålet med en hensættelseskonto til Scandinavian Winner Show, hvortil 
formanden nævnte, at det er en beslutning, der bl.a. er truffet på baggrund af erfaringer fra WS 2013 i 
Aalborg.  
 
Ligeledes var der spørgsmål til nedsættelse af beløbet til fejring af Felis Danicas topkatte, og om dette 
betød, at en festmiddag ikke er planlagt. Formanden nævnte, at ingen af klubberne havde fremsat ønske 
om at FD afholdt et sådant arrangement.  
 
Herefter blev budgettet enstemmigt vedtaget. 

 
 

10. Valg af forslag til videresendelse til FIFe’s GF 
Der var enighed om at sende forslag nr. 8, del 1. og del 2. videre til FIFes GF.  
 
 
11. Valg af formand 
Der var ingen modkandidater til formandsposten, og Bette Lind fortsætter for en 2-årig periode.  
 
 
12. Meddelelse om sammensætning af forretningsudvalg 
Punktet afventer DARAKs ekstraordinære generalforsamling d. 12. marts, men indtil da fortsætter FU som 
flg.: 
Bette Lind, formand 
Susanne Wehnert, JYRAK, Næstformand 
Inge Nord, JYRAK, Sekretær 
Beata Frölich, DARAK 
Susan Stryg, DARAK 
Lisette Siigaard Henriksen, Racekatten, Vice-sekretær 
Susanne Høj Andersen, Racekatten, Referent 
 
 
13.  Valg af 2 revisorer og 2 revisorsuppleanter 
Marianne Roth og Flemming Vorbeck modtog genvalg som revisorer og blev enstemmigt genvalgt. 
 
Birgit Holme og Esben Jørgensen modtog genvalg som revisorsuppleanter og blev enstemmigt genvalgt. 
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14. Valg af Avlsråd 
Karen Jaquet og Mette Mejdahl modtog genvalg og blev herefter genvalgt.  
 
Avlsrådet består herefter af: 
Simone Søderberg  på valg i 2024 
Aage Bertelsen  på valg i 2024 
Esben Jørgensen  på valg i 2024 
Karen Jaquet   på valg i 2025 
Mette Mejdahl  på valg i 2025 

 
15. Valg af Mentorråd 
Marianne Hindkjær er på valg og modtog genvalg og blev enstemmigt genvalgt 
 
Mentorrådet består herefter af: 
Kamilla Tholstrup  på valg i 2024 
Tina Frederiksen  på valg i 2024 
Anne-Marie Michaelsen  på valg i 2024 
Luise Bengtsen  på valg i 2024 
Marianne Hindkjær  på valg i 2025 
 
16. Evt. 
Intet. 
 
 
Formanden takkede for en god Plenarforsamling, som sluttede kl. 14.30. 
 
 
 
 
 
 
      
 
Camilla Scharff  Bette Lind  Susanne Høj Andersen 
Dirigent   Formand  Referent 


